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jet katonák oldalán az ezred 
önkéntesei. 

Budapest 33 éve szabad 

Koszorúzási ünnepségek 
Budapest felszabadulásának lyettese koszorúztak. Az ide- Budapest felszabadulásá-

33. évfordulója alkalmából iglenesen hazánkban állomá- nak 33. évfordulója alkalmá-
hétfőn koszorúzási ünnepség sózó szovjet déli hadsereg- ból hétfőn koszorúzási ün-
volt a gellérthegyi Felszabd- csoport katonai tanácsa ne- népségét rendeztek a budai 
d-zlási Emlékműnél. Az em- vében Alekszej Nyikolajevics önkéntes ezred vérmezői em-
lékmű talapzata előtt a fegy- Zajcev altábornagy, Vlagyi- lékmüvénél. Az ünnepség a 
veres erők tagjai álltak dísz- mir Szergajevics Burdof ve- Déli pályaudvar utascsarno-
őrséget, a zenekar eljátszot- zérőrnagy és Anatolij Fjodo- kában elhelyezett emlékmű-
ta a magyar és a szovjet rovics Borszuk vezérőrnagy nél folytatódott, itt, a pálya-
himnuszt. Ezt követően a helyezett el koszorút. udvar környékén vívták em-
szovjet hősök emlékművénél Ezután elhelyezték a hála . . . . . . . 
elsőként az MSZMP buda- és a kegyelet virágait a fő- l e K e z e l e s c s a t aJuKat a s z o v " 
pesti bizottsága nevében Ka- város dolgozóinak és if júsá-
tona Imre, a Központi Bi- gának képviselői is. 
zottság tagja, a budapesti 
pártbizottság első titkára és 
Szabó Piroska, a budapesti 
pártbizottság tagja helyezték 
el a kegyelet és a megemlé-
kezés koszorúját. A Fővárosi 
Tanács nevében Szépvölgyi 
Zoltán, a tanács elnöke. Cse-
hik Ferencné elnökhelyettes 
és Zathurcczky Tibor, a ta-
nács pártbizottságának első 
t i tkára helyezett el koszorút. 

A Szovjetunió budapesti 
nagykövetsége .nevében töb-
bek közt Vlagyimir Jako'le-
vics Pavlov nagykövet, Fc-
liksz Petrovics Bogdanov kö-
vettanácsos és Vlagyimir 
Szergejevics Zotov alezredes. 
katonai és légügyi attasé he- I Csatornázási Művek csoport- kola igazgatója. , 

Zárszámadó közgyűlésekről jelentjük 

Kyereség Tápén 
A tápéi szövetkezet éve- minden szövetkezeti tag- ségük 4 millió 367 ezer fo-

kén át gondokkal küzdött. A nak, mindenki előre átte- rint. Ez az utóbbi szám 
tegnap délelőtt tartott zár- kinthettq tehát az eredmé- mond talán legtöbbet, hi-
számadó közgyűlés legfőbb nyeket és összefüggéseket is. szen a két évvel ezelőtti 12 
tanulsága, hogy fogynak a Szóbeli kiegészítésében dr. millió forintos mérleghiány 
gondok és gyarapodnak az Bodó István elnök azt hang- és 6 milliós alaphiány álla-
eredmények. A korábbi ne- súlyozta, hogy a belső tarta- potából kellett erre a nye-
héz években mentségül szol- lékok föltárásával, aktivizá- reségre fölküzdeniük ma-
gálhatott az időjárás, az Iásával és szigorú takarékos- gukat a szövetkezet tagjai-
eredmény azonban csak jóra sággal tudták ellensúlyozni a nak. Természetesen a hitelek 
fordult igyekezettel magya- terméskieséseket. esedékes részét is törlesztet-
rázható, hiszen a vezetőség Tavaly 280 vagon gabonát, ték, a szanáláskor kapott 
beszámolója szerint a tava- 530 vagon takarmányt, 32 támogatásból is visszafizet-
sz: vízkárok tavaly is 8 mii- vagon szárított fűszerpapri- tek másfél milliót. Biztató 
lió forintra rúgtak. kát, 25 vagon zöldpaprikát, az előrelépés, de föladat is 

A Tisza szálló koncertter- 1 1 4 v a S ° n sertést, 32 va- van bőven, így érthető a 
mében tartott közgyűlésen g o s húskészítményt, 18 va- beszámolónak ez a monda-

__ .. ^ , _ • gon marhahúst, 72 ezer hek- ta is: nincsenek megeleged-

P r o U r b e 
Budapest felszabadulásé- vezetője, Fazakas György, a 

nak évfordulója alkalmából, Metró Beruházási Vállalat 
a hagyományoknak megfele- nyugdíjas kutatási és terve-
'ően az építőmunka legjobb- zési igazgatója, Hajdú 
jainak tegnap átadták a Vá- György, a Fővárosi Vízmű-
rosházán a főváros elismeré- vek igazgatója, dr. Kóti Já -
sét kifejező aranyérmeket. nosné, a Kállai Éva Egész-

A Fővárosi Tanács Végre- ségügyi Szakközépiskola igaz-
hajtó Bizottsága az idén öt g a tónője és Zala Tibor, gra-
Pro Urbe kitüntetést adoma- - , „ , 
nyozott. Aranyérmet kapott í l k u s m u v e s z - a K é P z ő " é s 

Csatos István, a Fővárosi Iparművészeti Szakközépis-

pe- ve az eredményekkel. A te-részt vett Papp Guula, a vá , ... . . . 
városi tanács elnöke. Deák tol.ter tejet, 14 vagon 
Béla, a városi pártbizottság í ^ t ^ í L * ^ ^ 
titkára, Bessenyei Zsolt, a 
megyei pártbizottság munka-
társa, Gyuris Szilveszter, a 
megyei tanács osztályveze 
helyettese. Ott volt dr. Szűcs 
Kálmán, a Mezőgazdasági és 
Élelmezésügyi 
továbbképző intézetének fő 
igazgatója is. 

szövetkezet. A háztáji gaz- dig csak 2 ezer 387 liter tej 
daságok 6 millió 300 ezer fo- — a keresztezett állomány 
rint értékű terményt adtak ettől az évtől már jobb 

megyei tanács osztályvezető- e l , M é g e g y a d a t ' , b á r e z . ,a eredményt produkálhat - , 
,->»* v o i t d r szűcs s z a m n e m a pénzügyi nyíl- a munkaidő jobb kihaszná-

ríazdasáei és v a n t a r t a s b ó l való: a sző- lása legalább annyira fon-
Minisztérium v e t k e z e t t a S Í a i 1 3 5 e z e r fo- tos, mint a. belvízkárok év-

rint értékű társadalmi mun- ről évre történő megismét-
kát végeztek. lődésének kiküszöbölése, az 

Az előző fölsorolás szer- elvezető csatornák használ-
A részletes beszámolót szö- ves folytatása, hogy 134 mii- hatóvá tétele. Ehhez az 

Veges tájékoztatóval kiegé- lió forintos árbevételt köny- utóbbihoz együttműködést 
szítve írásban küldték meg velhettek el tavaly, nyere- ajánlott föl az olajipar is. 

Zöldségtermelés - gondokkal 
Tegnap tartotta zárszám- nikai eljárás alkalmazásával zárszámadó és 

adó és tervtárgyaló közgyű 
lését a Móra Ferenc Terme- lehet 
löszóvetkezet tagsága is. A ni. 

összefoglalva: a növény Közgyűlésen részt vett Cson-
ka István, az MSZMP Sze- és zöldségtermesztés ered-
ged városi bizottságának ményes vol t A termelőszö-
osztályvezetője, Prágai Ti- vetkezet jövedelmére azon-
bor. a városi tanács elnök-
helyettese, Ábrahám 
u TESZÖV titkára. 

Szili Antal, a téesz elnö-
ke számolt be a tagságnak 
a múlt év eredményeiről. 
Növénytermesztésben a 
gyenge termőhelyi adottsá-
gok ellenére is jó eredmé-

tervtárgyaló 
helybevetéses módszerrel is közgyűlésüket a balástyai 

eredményesen termel- Móra Ferenc, a deszki Ma-
ros, az ópusztaszeri Árpád 

ban károsan hatott az érté. 
Vince, kesítés bizonytalansága, a 

krónikus ládahiány, és az in-
dokolatlanul szigorú minősí-
tés. 

Az állattenyésztés, mint a 
szövetkezet fő üzemága, a 
múlt évben is megbízhatóan 
erősödött, továbbfejlődött. 

vezér és a szatymazi Finn— 
Magyar Barátság termelő-
szövetkezetekben, valamint a 
mórahalmi Haladás Szak-
szövetkezetben. 

Növelik az exportot 
A KSZV szocialista brigádvezetőinek tanácskozása 

Az újszegedi szövőgyárban Az idén a szövő-előkészítés 
immár hatodik alkalommal korszerűsítése a feladat, 
gyűltek össze a KSZV szo-
cialista brigádjainak vezetői, 
hogy közösen értékeljék az 
előző évben végzett munkát, 
és együtt keressenek megol-
dást az előttük álló felada-
tok minél sikeresebb meg-
oldásához. Van mit tenniük 
az idén is a brigádoknak, 
hiszen 1977-ben a vártnál 
.vengébb évet zárt a válla-

jah Ebben kozrejatszottak a d a n i A l e g n a g y o b b a m u n _ 
k f d X f i

z ő ü e n P l a ? \ h a t ± ° v l 3 kaerőhiány a fonodákban: vidék: kitelepítésekkel 1 7 0 m u n k á s k é z h i á n y z i k . A 
ol t cor tn AiíűL'ona 

létszámcsökkenésnek a foko. 
zott gépesítés mellett egyet-
len orvossága van: a vidéki 
kitelepítés, 
a Szegedi 
fonodájának egy részét a 
Hajdú-Bihar megyei Komá-

együttjáró költségnövekedé. 
sek. az ú j beruházások je-
lentős kamatterhei, és a 
nagyobb készletek után fize-
tendő eszközlekötési járulék 
is. Ezek közül talán az utób-
bit csökkenthették volna sa-
ját erőből, a többi azonban 
„kivédhetetlen" hatás volt. 
Persze mindez nem változtat 
azon a tényen, hogy az 
5,5 százalékos jövedelmező-
ségi mutató helyett csak 3,7 
százalékot teljesítettek s összes zsák varrásá t 
igy a várt 115,8 millió fo-
rint nyereség helyett 76,2 
milliót sikerült elérni. 

vember 7. brigádjából: az 
üzemben 99,1 százalék az 
elsőosztályú fólia aránya. Ez 
azért is lényeges, mert im-
port alapanyagot használ-
nak fel, s az ezzel való ta-
karékosság legjobb formája 
a kifogástalan minőségű ter-
mék. Több brigádvezető is 
számot adott arról, hogy 
kollektívájuk élen jár az 
újítási munkában. Mint Lé-
vai József, a jutaárugyárí 
Egyetértés brigád vezetője 
elmondta, olyan újítást ké-
szítettek társaival, amely de-
vizamegtakarítást eredmé-
nyezett a vállalatnak. 

A fonó- és keresztcsévélő 
Tavaly például gépeken dolgozó kenderfo-

Kenderfonógyár nós Che Guevara brigád ve-
zetője. Vízvári Jenöné a r -
ról beszélt, mit tesznek 

A vezérigazgató elmondta: 
a vállalat vezetőinek szem-
be kell nézniük a ténnyel: 
a két nagyvárosban, Szege-
den és Pécsett mind keve-
sebb emberrel lehet szá-
molni a vállalat gyáraiban. 
Az elmúlt évben például a 
tervezettnél négyszázzal ke-
vesebb fizikai dolgozóval 
kellett a feladatokat megol-

diba telepítették, a jutaáru- azért, hogy jó minőségű fo-
gyár pedig fonó- és varró- naiat készítsenek. Gonda Jó-
berendezéseket helyezett kl 
eperjesi telepére. Ez a fo-
lyamat az idén folytatódik: 

zsef, az újszegedi felvető 
üzemrész Erdei Ferenc bri-
gádjából egy ellentmondás-

Eperjesen végzik ezentúl az ra hívta fel a figyelmet: a 

A tanácskozáson — ame-
lyen részt vett és felszólalt 
Vég László, a textiles-szak-
szervezet központi vezetősé-

a Ba-
ranya megyei 
ron pedig ú j 
hoznak létre, amelyen 
názás. szövés és konfekcio-
nálás folyik majd. 

A brigádok átérzik a tel-
adatokat. s a maguk mun-

legkorszerűbb gépekkel dol-
Mázaszázvá- gczó szövődét egy korszerűt-

telephelyet len berendezésekkel termeld 
cér- felvető üzemrész látja el 

anyaggal. Hogy ennek elle-
nére kevés a panasz mun-
kájukra, az elsősorban an-
nak köszönhető, hogy a dol-

ge számvizsgáló bizottságé- káiával i ^ e k e ^ e k is ázol g o z ó k 8 6 s z á z a l é k a b r i g á d ---1. A- É-—--- ez - K a j a v a l l g y e k e z n e k IS a z o - tag. s közös erővel sokat 
tesznek a jó minőségű hen-
gerek készítéséért. 

nak elnöke és Kovács Sán-
dor, a Szakszervezetek me-
gyei Tanácsának titkára is 
— nyolcvan, a gyári brigád-
vezetői értekezleteken meg-
választott küldött képviselte 
a KSZV 302 szocialista kö-
zösségében dolgozó 3002 dol-
gozót. 

Tóth László vezérigazgató 
értékélvé az elmúlt gazda-
sági évet, ismertette az idei 
feladatokat, amelyek sikeres 
megvalósításához a brigádok 
segítségét kérte. A vezér-

kat megvalósítani. A tőkés 
exportra műanyag zsákokat 
készítő újszegedi kelmegyár-
tó üzem dolgozóinak a ta-
valyi 655 tonna helyett az elfogadták az 
idén 746 tonna zsákot kell trui 'kaverseny 
készíteniük. Csüllög Ilona, a 

A tanácskozás résztvevői 
idei vállalati 

irányelveit, 
nyolc brigádot magasabb 

Március 21. brigád vezetője kitüntetésre javasoltak. 
elmondta, hogy az üzem oécsi November 7. és az úja 
dolgozói januárban már az szegedi Tömörkény István 
emelt feladatnak megfelelő 
eredményt értek el, sőt a 
minőséget is javították: ter-

igazgató 
hangsúlyozta: a vállalat léte 
biztos, a Szegedi Kenderter-
melési Rendszer létrehozá-
sával hosszú távon sikerült 
biztosítani a munkához 
szükséges alapanyagot, a 
kenderkórót. Miután 1977-
ben jó minőségű kender ter-
mett, minden feltétel meg-
van ahhoz, hogy kiváló, az 
export szigorú feltételeinek 
is megfelelő késztermékek 
készüljenek az idén a KSZV 
gyáraiban. Erre a gazdasá-
gossági indokok mellett még 
azért is szükség van, mert a 
vállalat célul tűzte ki, hogy 
1978-ban 18 százalékkal nö-
veli tőkés exportját. Hogy a 
termékek exportképesek le-
gyenek, azért évről évre so-
kat áldoz a KSZV. Koráb-
ban a rostipari rekonstruk-
cióval biztosították a ken-
derfeldolgozás jó feltétele-
it, tavaly 22 nagy teljesít-
ményű. ragadókaros szövő-
gép üzembe állításával javí-
tották a szövődéi munkát. 

mindenekelőtt mékeik 94 százaléka volt el-
sőcsztályú. Még ennél is 
jobb eredménnyel dicseked-
hetett Kiss Ignácné, a ken-
derfonó fóliüzemének No-

brigádnak pedig a Vállalat 
Kiváló Brigádja címet ado-
mányozták. Végül a szegedi 
brigádvezetők társaik nevé-
ben is csatlakoztak a „Tíz 
órát Szegedért" társadalmi 
munkaakcióhoz. 

Relgl Endre 

nyek születtek. Kedvezően £vrői évre emelkedik a csi-
aiakult a fő termékük, a 
oúza, az árpa, a kukorica 
termésátlaga. A múlt évben 
jelentősen növelték a 

behústermelés a Móra Tsz-
ben. Emellett kedvezően 
alakult a keltetés is. Befe-
jezték tavaly a korszerű szá' 

íóföldi zöldségtermelő terű- r í t ó építését, s elkészült két 
léteiket. Főleg olyan zöldsé-
gek termelésére vállalkoz-
ak, amelyek a városi la-

egyenként 100 vagonos ter-
ménytároló is. Ezzel az ál-
lattenyésztés takarmányellá-

-osság ellátásábari lényege- t a s a lényegesen javult. 
-ek. Sikerült megvalósítani 
a termelőszövetkezetben a 
korszerű zöldségtermesztés 
alapfeltételeit, jól gépesítet-
ek a munkafolyamatokat. 

Kimagasló eredményt értek 
el fűszerpaprika termelésé-

A téesz összes árbevétele 
104 millió 800 ezer forint, 
közel 7 millióval több a ter-
vezettnél. Az egy főre jutó 
évi munkadíj 40 ezer 814 
forint volt. 

A közgyűlés a beszámoló 
ben. hektáronként 116 má- után megválasztotta az el-
zsa t e rmet t 
technológiái 
A karalábét 
káposztát a 
elhagyásával 

Üj termelési 
is kidolgoztak, 
és az áttelelő 
palántanevelés 

vetették végle-
ges hr 'yükre, sikerrel. Bebi-
zonyosodott, hogy a zöldség-
féléket megfelelő agrotech-

lenörző bizottság ú j elnökét 
Szanka János személyében. 
A léesztagok megvitatták az 

alapszabály-módosításról 
szóló előterjesztést és az 
1978-as tervfeladatokat is. * 

Tegnap, hétfőn tartották a 

Román ifjúsági 
delegáció megyénkben 

Hétfőn, a délelőtti órák- A megyéről, a megye if jú-
ban háromnapos látogatás- sági mozgalmáról Bódi 
ra megyénkbe érkezett a György tájékoztatta a kül-
Román Kommunista Ifjúsági döttséget, akik ezután ellá-
Szövetség Temes megyei bi- togattak az MTA Biológiai 
zottságának delegációja, Kutató Intézetébe, majd 
amelynek vezetője llie Cod- megtekintették az algyői 
reanu, az UTC Temes me- olaj mezőt, 
gyei bizottságának első tit- Ma, kedden délelőtt aven-
kára, tagjai: Pirvu Corneliv dégek ellátogatnak Hódme-
megyei úttörőelnök és Se- zővásárhelyre, az Alföldi 
rau Axente Temes városi el- Porcelángyárba, Szentesre, 
ső titkár. a Termál Tsz virágkertésze-

. . , , . tébe, majd a csongrádi Ku-A vendégeket a nagylaki b i k Q ' s M Ú
J , e u m b a j é s m e g n é -

határátkelőhelyen Bódt z i k a Széchenyi Általános 
György, a KISZ Csongrád Iskola néprajzi gyűjtemé-
megyei bizottsága első titká- nyét is. A román fiatalokat 

Í n - j ' r-—ÍJ. A „„ elkíséri út jukra Tóth Zsu-ra és Pádar Laszlone, az z s a n n a m e
J

g y e j ü t k á r é s 0 s 2 
úttörőszövetség megyei el- Károly, a KISZ-iskola veze-
nöke köszöntötte. tője. 

Népi ellenőröket 
tüntettek ki 
A megyei NEB kibővített ülése 

létjogo-

megyei 

Húsz évvel ezelőtt, 1958. rű. ellenőrző szerv 
február 3-án tették le Buda- sultságát. 
pesten az esküt az első népi Húsz év alatt a 
ellenőrök, ezt a napot tekint- NEB 2200 téma- és célvizs-
jük a NEB megalakulása óta gálatot zárt le, s több mint 
eltelt 20 év kezdetének. 6 ezer közérdekű panasz és 
Csongrád megyében 1958- bejelentés kivizsgálásában 
ban néhány hét alatt jöttek működött közre. Az irányító 
létre az első bizottságok. A és ellenőrző szervek, testüle-
ké^ évtized eredményeire em- tek közötti kapcsolatok erő-
iékezett tegnap, hétfőn dél- södésével a NEB gazdasági 
előtt a megyei tanácsházán a hatékonyságában egyre jobb 
Csongrád megyei Népi Ellen- eredmények mutatkoznak, s 
őrzési Bizottság. már nemcsak a hibák feltá-

A kibővített bizottsági ülé- r á s á r a - hanem a kedvező 
sen Tihanyi Ernő, a megyei megoldások szambavételőre 
NEB elnökhelyettese köszön- l s i u t e r e i e a "éP' ellenőr-
tötte a vendégeket, köztük z esnek. 
Péteri Istvánt, a KNEB ál- , Csongrád megye párt-, ál-
talános elnökhelyettesét, dr. l a m i és társadalmi szerve-
Ágoston Józsefet. a megvei z e , t e i , neveben Szabó G. 
párt-végrehajtóbizottság tag- 'Aszlo. a megyei tanacs el-
ját, az SZMT vezető titkárát, nökhelyettese köszöntötte a 
Szabó G. Lászlót, a megvei megye: NEB tagjait és népi 
tanács elnökhelyettesét, dr. ellenőreit, majd Péteri Ist-
Kereszty Bélát, a megve fő- v a n - a KNEB általános el-
ügyészét. Molnár Sándort, a nökhelve 'ese kitüntetéseket 
népfront megyei titkárát és 
Tóth Zsuzsannát, a KISZ me-
gyei bizottságának titkárát. 

A meghívottak között több 
olyan népi ellenőr volt, aki Jutóra 
20 éve rendszeresen részt 
vesz e fontos társadalmi 
megbízatás teljesítésében, 
eredményesen munkálkodva 
a népi ellenőrzés előtt álló 
feladatok megvalósításában. 
E feladatkör társadalmi fun-
cióját és jelentőségét elemez-
te ünnepi megemlékezésében 
Balázs Lajos, a megyei NEB 
elnöke. Részletesen szolt a 
testületi munka eredményei-
ről. melyek a követelmény-
rendszer módosulásával is 
mindig azonos elvi-politikai 
alapokon 

adott át. Kiváló Népi Ellenőr 
kitüntetést kapott Moravszky 
Sándorné, a makói és Sza-
bics Kálmánná, a szentesi 
járási-városi NEB adminiszt-

dr. Valkusz Pál. a 
megyei NEB tagja. dr. Budai 
Károly János, Kószó József, 
dr. Bus Aladár és Varga 
László, a megyei NEB népi 
ellenőrei. Pásztói Lajos, a 
szegedi NEB tagja. Mari Sán-
dor. a makói Dénes József 
és Mátyás István, a hódme-
zővásárhelyi, valamint Sö-
vényházi László, a szentesi 
járási-városi NEB népi ellen-
őre. Dr. Szekeres András, dr. 
Bakacsi Gyula, Nagy Ernöné, 
dr. Takó Kálmán és dr. Bér-
ezi Mihály emléknlakettet. 
44 népi ellenőr pedig okle-

nyugodva bizonyí- v e i e t v e t t át a megvei NEB 
tották az általános hatáskö- kibővített bizottsági ülésén. 
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